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🟫 PRONÁJEM OBCHODU V BUDOVĚ HOTELU

Miličín 
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Po dlouhých jednáních se nám podařilo získat do
vlastnictví budovu bývalého hotelu, která již více
než rok nebyla využívaná. Konečná cena za celek
byla stanovena na 18 mil. Kč včetně navazujících
sousedních pozemků. Soubor staveb a pozemků byl
odkoupen jako nemovitost, nikoliv se společností.
Hlavní budova má prostorné sklepy a tři nadzemní
podlaží. V přízemí byla provozována restaurace se
zázemím, v patře jsou ubytovací pokoje                                       
a v posledním patře je pouze hrubá stavba dalších
pokojů. Na objekt navazuje bývalý obchod                                    
s bufetem a další doplňkové stavby. Objekt je i po
více než roce nevyužívání v dobrém technickém
stavu, což může potvrdit každý, kdo ho v nedávné
době navštívil.

A jaké jsou s budovou plány? Na provoz obchodu                
s bufetem byl již vyhlášen záměr a zájemci se mohou
hlásit viz následující článek. 
Hlavní budovu chceme začlenit do sousedního areálu
školy, kde máme problémy s nedostatečnou
kapacitou mateřské školy a jídelny. Samostatnou
kapitolou je dopravní řešení, které musíme také 

🟫 BUDOVA HOTELU VE VLASTNICTVÍ MĚSTA
řešit. Zadali jsme tedy zpracování generelu školního
areálu, kde bychom měli nalézt možnosti, jakým
způsobemtyto věci řešit. Naší představou je využití
bývalé restaurace v přízemí hotelu pro školní jídelnu
a jednorázové akce typu oslava nebo schůze. Tím by
se nám otevřel prostor ve stávající budově MŠ pro
další třídy a navíc máme k dispozici ještě odkoupený
dům naproti mateřské škole. Další prostory v
horních patrech hotelu by mohly být využity
například pro byty či jinou občanskou vybavenost.

Než se vše povede přetavit do reality, bude to
nějakou dobu trvat, ale první krok jsme již konečně
udělali. Stejně jako například u plánované okružní
křižovatky víme, že se nejedná o nejideálnější řešení.
Ale opět, když se na tuto situaci podíváme jako na
celek, tak to smysl dává – řešení kapacity MŠ,
návaznost na školní areál, obnova obchodu,
možnost vybudování bytů nebo zabránění
nevhodnému využití budovy či jejímu chátrání. Jak
jsme si sami zjišťovali, stavba nové budovy by vyšla
na mnohonásobně více a navíc by trvala výrazně
déle. Proto jsme se vydali touto cestou. Karel Trefil

Karel Trefil

Po odkupu budovy hotelu jsme ihned začali pracovat na tom, abychom
mohli v co nejbližší době nabídnout k pronájmu bývalý obchod                               
s bufetem. To se nyní děje a vy máte příležitost tyto prostory provozovat.
Vnitřní prostor obchodu je po nedávné celkové rekonstrukci a plně
vybavený. Součástí prostoru je prostorná terasa, kuchyně, sociální zázemí                  
a skladovací prostory. Zásadního podmínkou je nabídka základních potravin. 
Nabídky můžete podávat do 10. 5. 2024. Měsíční cena za pronájem je
stanovena minimálně 110 Kč/m² včetně DPH + energie. Další informace jsou
uvedeny na úřední desce města a na webu. 
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V průběhu dubna bylo možné podávat projekty do
participativního rozpočtu města Miličín. Za tu dobu
se nám sešlo celkem 8 projektů, které všechny
prošly formální hodnocením a aktuálně je možné o
nich hlasovat. Hlasování probíhá od 6. května do                
16. června. 

Hlasovat mohou všichni občané s trvalým pobytem v
Miličíně starší 15 let, a to na webových stránkách
https://mojeobec.kr-
stredocesky.cz/portal/paroz/milicin/hlasovani 

projekty města

🟫 VYMAZLI MILIČÍNSKO - HLASOVÁNÍ ZAHÁJENO 

Jan Vachtl

Pro hlasování je nutné vyplnit jméno, příjmení        
a adresu trvalého bydliště. Následně je možné udělit
dva kladné a jeden záporný hlas. Kladné hlasy není
možné udělit stejnému projektu. Hlasy se nezapočítají
ihned, nejdříve je nutné ručně ověřit proti seznamu
trvale žijících osob, může se tak stát, že se vaše hlasy
započítají se zpožděním několik hodin. Důležitá
informace pro hlasující! Pokud vám bude 15 let až v
průběhu měsíce května, doporučujeme hlasovat již v
předstihu. Na konci hlasování prověříme váš věk dle
aktualizovaného seznamu osob starších 15 let. 

🟫 SVOZ TŘÍDĚNÝCH ODPADŮ SYSTÉMEM DOOR-TO-DOOR            
V OSADÁCH

Od začátku roku jsme zavedli svoz plastů a papíru              
z osad Miličínska systémem door-to-door. Jedná se
o systém, kdy každý třídí tyto komodity doma do
vlastních popelnic. V souvislosti s tím stále vznikají
různé nejasnosti, a proto se zde nejčastější otázky
pokusíme vysvětlit. 

Proč je tento systém zaveden?
Důvod zavedení tohoto systému je zejména zákonný
požadavek na plnění třídicích cílů a také omezení
skládkování po roce 2030. Dále to jsou samozřejmě
ekonomické důvody související se zvyšováním
poplatku za uložení na skládku. Zavedení tohoto
systému má za cíl třídění odpadu ještě více zkvalitnit,
umožnit Vám ho komfortnější a pohodlnější a také
snížit produkci směsného odpadu. Tento systém je již
zaveden ve velkém množství obcí po celé České
republice a další přibývají.

Mohu již třídit do nových domovních popelnic na
plast a papír?
Ano. Systém již běží a svoz těchto popelnic probíhá
dle rozpisu. Doporučujeme co nejdříve přejít na tento
nový systém a třídit plasty a papír do těchto
popelnic. 

Jak často jsou popelnice vyváženy? 
Plast se sváží 1x za měsíc, papír 1x za dva měsíce.
Rozpis svozů všech odpadů je k dispozici na
stránkách města na úvodní stránce v kalendáři „Svoz
odpadu“ a dále v záložce „Odpadové hospodářství“.
Nejefektivnější je stažení naší aplikace „V OBRAZE“,
kde je rozpis svozů taktéž k nahlédnutí. Součástí této
aplikace je nově zaslání oznámení o svozu odpadu
vždy den před samotným svozem. Tato oznámení je
nutné povolit v nastavení aplikace a dále je nutné
pozorně číst text oznámení. Oznámení totiž chodí
všem uživatelům. Tzn. že pokud bude probíhat svoz 

plastů např. v Petrovicích, přijde oznámení        
i obyvatelům Miličína. Ty ho pak ale mohou jednoduše
ignorovat, protože se jich netýká. Dodavatel aplikace
na systému stále pracuje a doufáme, že i tento
problém bude časem vyřešen. 

Na jaké místo popelnici pro vývoz přistavit? 
Na stejné místo, kam přistavujete popelnici na
směsný odpad. V některých případech to tedy
znamená, že je nutné popelnici odvézt na místo
dostupné pro popelářský vůz. 

Kdy budou odstraněny velké kontejnery na plast        
a papír na návsích?
Odstraněny budou v průběhu července a srpna. Do té
doby je možné je stále ke třídění využívat. Nicméně
důrazně doporučujeme co nejdříve přejít na nový
systém a třídit plasty a papír do domovních popelnic.
Kontejnery na ostatní tříděný odpad (sklo, kovy atd.)
budou v místech zachovány. 

Budu platit za vývoz těchto popelnic?
Ne. Za svoz tříděného odpadu nemůžeme ze zákona
vybírat žádný poplatek. Veškeré náklady za svoz
tříděného odpadu hradí město. 

Kam mám umístit popelnice, když neprobíhá svoz?
Doporučujeme vytvoření místa na vlastním pozemku,
kde budou umístěny popelnice na tříděný i směsný
odpad a třídění tak bude jednodušší. Popelnice
prosím neumisťujte před plot, k silnici, na chodník
apod. Věříme, že se nikdo nechce dívat na ulici plnou
popelnic.

Jak mám třídit, aby odpad v popelnicích
nezapáchal?
Základem by měla být minimalizace množství odpadu. 

https://mojeobec.kr-stredocesky.cz/portal/paroz/milicin/hlasovani
https://mojeobec.kr-stredocesky.cz/portal/paroz/milicin/hlasovani
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Odpady, které třídíme do sběrných nádob, nesmí být
mastné, nesmí obsahovat různé zbytky potravin nebo
dokonce celý obsah. Drobné znečištění při třídění
nevadí – obaly není nutné vymývat vodou, obsah stačí
důkladně vyškrábat nebo vytřít. Před tříděním je
potřeba minimalizovat objem odpadu (sešlápnutím,
zmačkáním, rozložením krabic). Zbytky potravin, které
jsou nejčastějším zdrojem zápachu, je potřeba ideálně
kompostovat. I proto jsme zažádali o pořízení
zahradních kompostérů, které by snad měly být pro
obyvatele k dispozici již během tohoto roku. 

Pokud popelnici na plast nebo papír nevyužiji, mohu ji
použít pro jiný účel? 
Nikoliv. Popelnice je ve vlastnictví města a vy j máte
pouze zapůjčenou. Je možné ji využít jen na daný
tříděný odpad. Pokud z nějaké důvodu

Karel Trefil

 popelnici nevyužijete, je možné ji vrátit. Třídění do
velkých kontejnerů bude stále možné přímo        
v Miličíně. V souvislosti s tím plánujeme v budoucnu
vytvoření sběrného dvora v nově budovaném
technickém areálu v Podměští, kam by bylo možné
odvézt i více objemné komodity. 

Bude tento systém zaveden i v Miličíně? 
Po vyhodnocení systému v osadách po uplynutí
určité doby se rozhodneme, zda tento systém
zavedeme i přímo v Miličíně. 

OSADY TŘÍDÍ 

Miličín

Záhoří má za sebou tradiční jarní úklidovou sobotu.
Tentokrát se udála 27. dubna. Složení pracovníků bylo
více či méně podobné jako každý rok. Všem patří velké
díky za ochotu věnovat svůj drahocenný čas všem
potřebným činnostem.
  A tak se hrabalo listí a spadané větvičky z na hasičárnu
těsně naléhající staré lípy. Vedle stojící borovice dokáže
svými šiškami také udělat během roku pěkný
nepořádek... Sekala se tráva. Uklízelo se na dětském
hřišti, pod přístřeškem, kde se při teplých nocích                         
s oblibou vysedává, stejně jako vevnitř hasičárny. Došlo                
i na čekárny na autobusové zastávce na návsi. V té
kamenné je zřízena neoficiální "knihobudka," nyní opět           
v čistém stavu. Další aktivitou byla údržba zeleně.
  Nemůžu nezmínit výměnu stolů a židlí. Tento inventář
hasičárny obnovilo město, proto si zaslouží dík. Původní
nábytek již měl namále, takže obměna přišla v pravý čas.
Nové stoly i židle budou všem návštěvníkům hasičárny
jistě dlouho sloužit.
  Velkým počinem bylo pokračování v pracích na
celkovém oplocení dětského hřiště. Od minulého roku
chybělo natáhnout pletivo ze strany hasičské nádrže                  
a od horní cesty nad hasičárnou. Tam se již předem                       
v týdnu zapracovalo na chybějících sloupcích a plot byl v
sobotu dotažen do konce. Zabudovala se i branka a nízká
vrata pro vjezd vozidel, nebo sekačky na trávu. Hřiště je
tak nyní bezpečně odděleno jak od silnice, tak od vodní
plochy, což ve velký přínos, který ocení hlavně maminky
těch nejmenších.
  Dalším vylepšením je instalace zábradlí na schůdcích
vedoucích z hřišťátka k hasičárně. Poskytl ho již dříve pan
Suchar z Tábora a během úklidové soboty dostalo
červený nátěr. Děkujeme.
  Byl to krásný slunný den, který za sebou zanechal Záhoří
opět o trošku krásnější a bezpečnější. Jen tak dál. :)

🟫ÚKLIDOVÁ SOBOTA V ZÁHOŘÍ 🟫PROJEKT V ZÁHOŘÍ
Záhoří je podle mého každým rokem lepším
místem pro život. Děti si mají kde hrát, dospělí kde
společně posedět. Je ještě něco, co nám tu chybí?
Tak jsem se ptala sousedů po vyhlášení výzvy
VyMazli Miličín aneb Kilo (rozuměj až 100.000 Kč)
na Tvůj projekt. Dostala jsem pouze jednu
odpověď. Chceme hřiště na nohejbal, či jiné
sporty!
 Dobře, pustila jsem se tedy do zpracování
projektu a v poslední možný den, necelé dvě
hodiny před půlnocí, návrh podala. Výsledkem
mého snažení je projekt multifunkčního
zpevněného hřiště nejen pro nohejbal, ale i tenis,
líný tenis, volejbal, badminton atd. 
Betonová plocha se sloupky a sítí ve spodní části
oploceného areálu dětského hřiště u hasičárny.
Přínos snad pro všechny generace, možnost trávit
čas v rámci rodiny, s kamarády, nebo třeba i při
nějakých budoucích vesnických turnajích... :)

 Více o mém návrhu se dočtete zde:
https://mojeobec.kr-
stredocesky.cz/portal/paroz/milicin/galerie-
projektu/1JS9yHYUML079VB

 V sekci "Hlasování" pak prosím hlasujte. Jiným
způsobem hlasovat nelze. Podmínkou je trvalé
bydliště na území města Miličín (tedy i přilehlých
osad). Vyplňuje se jméno, adresa a e-mail. Můžete
dát 2 hlasy pro (každý ale pro jiný projekt) a 1 hlas
proti. Budete tedy moci i škodit protinávrhům :)
 Celkem si lze vybrat z osmi projektů. Prosím,
pošlete hlas nám a šiřte tuto prosbu dál.
PODPOŘME SPOLEČNĚ POHYB V ZÁHOŘÍ!

Hana Imramovská

https://mojeobec.kr-stredocesky.cz/portal/paroz/milicin/galerie-projektu/1JS9yHYUML079VB
https://mojeobec.kr-stredocesky.cz/portal/paroz/milicin/galerie-projektu/1JS9yHYUML079VB
https://mojeobec.kr-stredocesky.cz/portal/paroz/milicin/galerie-projektu/1JS9yHYUML079VB
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Základní škola 
🟥  U VELIKONOČNÍHO STÁNKU BYL ZÁJEM HLAVNĚ
 O DOBROTY
 Bylo Šedivé úterý 26. března 2024 a rukodělný kroužek zaplnil prodejní stánek před školní družinou svými
výrobky.
 Od 13 hodin začali chodit první zákazníci. Děti měly nejvíc zájem o to, co se dalo sníst – karamelová lízátka,
čokoládová hnízda, cukrové špízy, perníčky, karamel, ovečky z popcornu. Na odbyt šly také zdobené závěsy      
z březových větviček, zelené věnečky s kuřátky, malovaní šneci a sádrové omalovánky. Zato originální svíčky ve
vaječných skořápkách nebo misky s osením nekoupil téměř nikdo. Kvůli velkým poryvům větru se rozbilo
několik kraslic, ale ztráty nebyly velké, k prodeji jich bylo dost. Také letos jsme dodrželi tradici a dali do dražby
od koruny veliké perníkové vejce s bohatým zdobením. Bojovalo se o něj do poslední minuty, šťastnou vítězkou
se v 15 hodin stala Eliška.
 I když byla předvelikonoční akce otevřená pro všechny, tak zákazníky byli (až na dvě výjimky) jenom rodiče či
prarodiče a děti ze školy. Moc děkujeme milým nakupujícím, že si u nás něco vybrali. Jak děti z rukodělného
kroužku s vydělanými penězi naloží, se teprve rozhodne, budeme o tom informovat příště.

 Karolína Týleová
🟥  KRASLICE BYLY KRÁSNÉ A ČERVENÉ
Pro žáky z celé miličínské školy byla určená březnová soutěž o nejhezčí
velikonoční vajíčko. V Žákovském parlamentu jsme vymysleli zadání
úkolu: vytvořte červenou kraslici k zavěšení a potom ji libovolně ozdobte.
Poslední termín k odevzdání byl hned po jarních prázdninách,
odevzdaných výrobků bylo velmi málo, a tak jsem ho o jeden den
prodloužila. Výsledkem je rekordní počet soutěžících i vajíček – celkem 35
povedených kraslic! Najdeme mezi nimi berušky, kohoutka                              
i hnízdečko, zdobení krajkou, třpytkami, samolepkami, kokosem,
obarvení temperami, lakem, fixami i krepovým papírem… Potom každé
vajíčko dostalo náhodně číslo, vystavili jsme je na chodbě a kdokoliv mohl
hlasovat pro tři nejhezčí. Já už výsledek znám, soutěžící teprve čekají na
vyhlášení výsledků. Ale všem je jasné, že letošní soutěž se povedla a větev
z kroucené vrby ozdobená pětatřiceti červenými vajíčky zkrášlila nejprve
chodbu školy a potom prostor před družinou.

Karolína Týleová

🟥 ZNÁME VÍTĚZE ŠKOLNÍ VELIKONOČNÍ SOUTĚŽE
V základní škole jsme v dubnu vyhodnotili soutěž o nejhezčí velikonoční
vajíčko. O vítězi rozhodlo hlasování všech, kteří se chtěli zapojit.
Na prvním místě se umístila Míša Špačková z 2. třídy s náskokem několika
desítek hlasů. Svému vajíčku dala podobu jelínka – mělo čumáček,
zavřené oči, ale hlavně roztomilé parůžky z větviček. Na druhém místě
byla Ema Slepičková, také druhačka. Vytvořila slunéčko sedmitečné -
berušku s pohyblivýma očima a tykadélky ze začerněných vatových
tyčinek. Třetí místo obsadila Kačka Suldovská z osmé třídy. Její výtvor
byla „opravdová“ kraslice, červené vajíčko pomalované bílou voskovou
technikou, květinový vzor byl nakreslený krásnými tenkými pravidelnými
linkami. Vítězné žákyně získaly lampičku, kterou si musí samy dotvořit
oblíbenou diamantovou mozaikou, a všichni účastníci dostali lízátko.
Šikovné soutěžící děti si zaslouží velkou pochvalu, jejich krásné výtvory
dlouho zdobily chodbu školy.

🟥 V PŮLCE KVĚTNA MILIČÍN ŽLUTĚ ROZKVETE
Ve středu 15. května 2024 se koná tradiční Český den proti rakovině, tedy Květinový den. Žáci ze základní školy
budou prodávat žluté květy měsíčku lékařského tentokrát ve čtyřech skupinách, aby se dostali na více míst.
Jedno stanoviště bude po celou dobu u čerpací stanice, ostatní žáci v žlutých tričkách půjdou po Miličíně     
k vytipovaným domům, do obchodu, na radnici, ke školce apod. Kdybyste si přáli, aby určitě zašli až k vám domů,
dejte to včas vědět do ZŠ. Doufáme, že nám bude přát počasí, protože květů máme o stovku více než vloni.
Děkujeme předem všem, kteří si ochotně kytičku zakoupí; o výsledku akce budeme informovat.

Karolína Týleová

Karolína Týleová



 
SBĚR PAPÍRU,

baterií, elektrospotřebičů, hliníku, 
víček z PET lahví a korunkových uzávěrů

se uskuteční na školním dvoře
 22. 5. - 24. 5. 2024

 
                                                                            

od 7:30 do 8:00 hod.
+ odpoledne (hlaste ve školní družině).

 Děkujeme za spolupráci.

                                          

Miličínský zpravodaj 5/20246

Základní škola 

🟥 VYHODNOCENÍ SOUTĚŽE VOTICKÉ TALENTY 2024
je po roce opět tady! Děti z naší školy byly velmi úspěšné, blahopřejeme jim a děkujeme za jejich píli a čas
věnovaný tvorbě; děkujeme také pedagogům, kteří děti v jejich úsilí vedli.
Vítězné práce zveřejníme v příštím Zpravodaji a na webu školy.

Výsledky literární soutěže „O kalamář Jana Herbena 2024“
Téma: „Jak by naše planeta vypadala, kdybychom netřídili odpad?“

Kategorie 5. třída
1.místo: Lukáš Hanták, ZŠ a MŠ Miličín
2.místo: Nela Imramovská, ZŠ a MŠ Miličín

Kategorie 8.- 9. třída
3.místo: Kateřina Suldovská, ZŠ a MŠ Miličín

 
Výsledky výtvarné soutěže „O paletu Antonína Slavíčka“
Téma „Les není popelnice“ a „Naše Země není popelnice“

Kategorie 7–9 let
1.místo: Jakub Hanták, ZŠ a MŠ Miličín

Kategorie 13 a více let
1.místo: Karolína Hrdinková, ZŠ a MŠ Miličín

Zpracovala J. Plačková

Kategorie 6.- 7. třída
1. místo: David Sůsa, ZŠ a MŠ Miličín
2. místo: Magdaléna Pazderová, ZŠ a MŠ Miličín

Kategorie 10–12 let
1.místo: Nina Imramovská, ZŠ a MŠ Miličín
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🟥 RECYKLOHRANÍ SKONČILO V DUBNU

   Zároveň plníme bodované úkoly, které jsou celoplošně pro
všechny školy. Na podzim jsme bádali, jak výroba módního
oblečení zatěžuje naši planetu, zaměřili jsme se na spotřebu
vody. V prosinci jsme se zabývali plastovými obaly, součástí
bylo i skládání básně. Mrazivé dny jsme využili k hrátkám                     
s vodou a ledem. V polovině roku bylo potřeba zpracovat
průběžnou zprávu. V únoru jsme se věnovali úkolu                                  
o vysloužilých bateriích a vytvořili jsme Baterkožrouta –
sběrnou nádobu, která se zabydlela na chodbě ve škole                      
a několikrát týdně mění svoji tvář. Jarním tématem byla česká
krajina, fauna a flora, k tomu se hodila vycházka za bledulemi.
Také se často vyplňují pracovní listy. Nad spotřebou vody
jsme se zamýšleli v souvislosti s mytím rukou a čištěním zubů.
Zkrátka – bylo to hodně práce, shánění, vyrábění, hraní,
zjišťování a zapisování až do konce dubna, kdy se odeslala
závěrečná zpráva. Samozřejmě, že se budeme správně                        
a všímavě chovat i dál, ale už bez záznamů. 
  Vloni se Recyklohraní zúčastnilo 1700 škol a naše maličká
devítiletka obsadila 98. místo, což je dost dobré. Body jsme
získali i za odevzdané vysloužilé elektrospotřebiče a baterie,
které veřejně sbíráme dvakrát ročně. Až budou známé letošní
výsledky, tak dáme vědět. 

Celostátní školní program
Recyklohraní o třídění a recyklaci
odpadu, o zpětném odběru,                            
o předcházení vzniku obalů a šetrné
spotřebě vody je připravený na celý
školní rok, ale pro soutěžící trvá osm
měsíců. Miličínská škola se tradičně
účastní a plní různé úkoly. 

   V září bylo potřeba vytyčit vlastní cíl, kterým se stalo právě
šetření vodou. Potom se musí vymyslet různé činnosti                         
k dosažení cíle, vzdělávací aktivity, exkurze, hry. Doufáme, že
se podaří dodat na školní zahradu sudy na dešťovou vodu;
speciální okapové svody už instalované jsou. 

Těšíme se na sud . Foto: P. Pohanová

Karolína Týleová

Baterkožrout často mění tvář.

Našeho Baterkožrouta pořád krmíme.

Kvíz o plastových obalech byl součástí vánoční besídky.

Šetřit vodou se má i při čištění zubů. Foto: P. Pohanová

Zmapovali jsme zrod bavlněného 
trička.
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🟥 EXKURZE DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR
V úterý 2. dubna se 5. a 6. ročník vydal na exkurzi do
Poslanecké sněmovny. Cestu jsme zahájili na vlakovém
nádraží v Červeném Újezdu a bez komplikací dojeli až na
Hlavní nádraží v Praze. Odtud jsme již pokračovali
tramvají číslo 15 s krásným výhledem na Prahu téměř až
před dveře sněmovny na Malostranském náměstí. Zde
jsem nejprve zhlédli film o vývoji české státnosti,
parlamentarismu a zlomových roků naší země, které
měly vliv na její politické uspořádání. Poté nás paní
průvodkyně vzala do nového interaktivního centra, kde
nám představila obrovské prostory parlamentu na 3D
modelu této části Prahy, a samotného sálu sněmovny
společně s nástěnnou projekcí. Před samotným vstupem
do prostor sněmovny jsme museli absolvovat policejní
prohlídku, z které měli mnozí žáci liché obavy. Prohlídka
bludiště sněmovny začala výšlapem 5 pater jednoho                 
z paláců, v této části jsme mohli vidět kanceláře
poslanců a jednotlivých výborů. Poté jsme se již dostali
do předsálí samotné Poslanecké sněmovny, zde jsme si
prohlédli výstavu o našich prezidentech a originál
prezidentské přísahy současného prezidenta Petra
Pavla. Následovala prohlídka reprezentativních sálů.
Právě v jednom z nich byl Miličín „povýšen“ na město. 

Zadem jsem prošli na galerii pro veřejnost, kde
nám paní průvodkyně popsala náročný legislativní
proces vzniku zákonů. Hřebem celé bezmála
hodinu a půl dlouhé prohlídky byla návštěva
samotného jednacího sálu sněmovny a možnost
vyfotit se za řečnickým pultíkem. Touto exkurzí
naše putování nekončilo, nejprve jsme se přesunuli
do nedalekých Vojanových sadů, kde se v krásném
prostředí rozkvetlých hrušní a třešní děti nasvačily.
Kromě pávů, které jsme našli v korunách statného
buku jsme při odchodu zahlédli i současného
ministra financí, který zrovna dával rozhovor pro
ČT. Ani tím zážitky nekončily, protože cestou na
Karlův most lze zahlédnout nejužší uličku v Praze,
která má v nejužším místě pouhých 70 cm. Další
zastávkou byl právě již zmíněný Karlův most, kde
jsme si stejně jako na Staroměstském náměstí     
u orloje pověděli něco z historie a architektury
Prahy. Posledním bodem byl výtečný oběd     
v restauraci Bredovský dvůr v ulici Politických
vězňů kousek od Hlavního nádraží. Tam jsme naši
exkurzi zakončili „kuřízkem“ s bramborovou kaší     
a někteří navrch i zmrzlinovým pohárem. 

🟥 UKLIĎME MILIČÍN
Ve čtvrtek 4. 4. 2024 se naše škola zapojila do projektu
Ukliďme Česko, ukliďme svět, aby zkrášlila nevábná
zákoutí Miličína. Kromě centra města, okolí lomu                        
a hřbitova naši žáci a pedagogové napnuli své síly ještě
na bývalé kamionové odpočívadlo a pravou část státní
silnice, kam nezodpovědní řidiči vyhazují opravdu úplně
vše. Překvapilo mne i množství nedopalků podél silnice,
což je nejspíš důsledek častých dlouhých kolon na silnici,
kdy si řidiči zkracují čekání cigaretou. Jeden takový
nedopalek kontaminuje chemicky značné množství vody,
čímž škodí rostlinám a živočichům. Navíc se uvolní z filtru
miliony mikroplastových vláken, která na sobě nesou
karcinogeny. Tento přestupek, stane-li se za volantem,
lze „ocenit“ až 30 000 Kč, myslím si, že by peníze na
 

novou dálnici byly za rok vybrány. 
Děsivý pohled se pak naskytl právě pod mezí v lese
u bývalého parkoviště. Zde se kromě
nebezpečného elektro odpadu (rozvodné skříně,
spotřebiče, autobaterie plná olova) nacházelo     
i množství pneumatik, plastů či bizarních
předmětů jako úbor mažoretky či lebka tura
domácího. Jaké všechny možnosti člověka
napadají, když si představuje, jak se tam asi ony
věci vlastně dostaly. Stejně tak jako spodní prádlo,
valník plastových obalů od cihel či plechovky
ztvrdlých barev u cesty pod státní silnicí… Že se
dobré skutky doslova vyplácí, se přesvědčil žák     
6. ročníku Petr Hora, který našel bankovku     
v nominální hodnotě 20 dolarů amerických,     
a jelikož je dolar z bavlny a lnu, byla jako nová. Tím 

Za ZŠ Miličín Bc. Jan Houdek



 🟧 ČARODĚJNICKÝ DEN
Na děti čekaly různé čarodějnické disciplíny - let na koštěti, hod pařátem,
poznávání čarodějnických předmětů v kouzelném vaku, čarodějnický kvíz
a vaření čarodějnického lektvaru (žabí hlen). Po splnění všech disciplín
dostaly děti sladkou odměnu, odvážlivci mohli ochutnat prsty (linecké
těsto). Celé odpoledne nás provázelo krásné slunečné počasí, i když nám
trochu foukal vítr, ale to vůbec nevadilo, protože nám vítr lépe popoháněl
košťata. 

Tereza Klosová
foto: vychovatelky ŠD
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Školní družinaŠkolní družina

zároveň vyhrál soutěž o nejkurióznější nález a kšiltovku                
s logem projektu Ukliďme Česko, protože americký dolar
na mezi u sokolovny nás všechny skutečně překvapil.
Mladší žáci prováděli úklid odpadu okolo školy, na školní
zahradě či rynku a bioodpadem zaplnili celý
autokontejner. Kromě zkrášlení našich obecních prostor
se povedlo zcela naplnit na 50 pytlů odpadu z volné
přírody, plus ještě něco přinést v rukách (poklice,
patníky) či připravit k odvozu pracovníkům města.
Odhadem jsme mohli sesbírat okolo jedné tuny odpadu,
což není na jedno dopoledne vůbec špatný výkon. Tak za
rok zase třeba dočistit prostor bývalého odpočívadla.

Za ZŠ Miličín Bc. Jan Houdek



🟨 DUBEN V MATEŘSKÉ ŠKOLE

Mateřská školaMateřská škola
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Jarní sezóna na písku - zahájena 😊

Předškoláci si zkracují čekání na plavecký kurz poznáváním květin v táborském zahradnictví. 

Pokusy a lektvary u "Soviček" a "Kuřátek".

 Hokusy, pokusy u "Koťátek"  Děti z MŠ a ŠD na setkání důchodců při závěrečné písni
,,Česká Sibiř" 



🟫 DUBNOVÉ  ZASTUPITELSTVO 
Jednání zahájil starosta města Václav Karda, který
přivítal přítomné zastupitele a veřejnost. Podle
prezenční listiny bylo přítomno 8 zastupitelů.                       
Z důvodu nemoci se omluvila Jana Plačková. 
Po schválení programu se přešlo k prvnímu bodu,
kterým bylo rozpočtové opatření č. 5/2024. 
Rozpočtové opatření se týkalo přesunu financí mezi
paragrafy na obnovu vodovodu. Opatření bylo
schváleno hlasy všech přítomných zastupitelů.
Starosta města dále informoval, že k vyhlášenému
záměru na pronájem domu č. p. 168 se nikdo
nepřihlásil. 
Dalším bodem bylo rozhodnutí zastupitelstva města
ohledně prodloužení funkčního období ředitelky
Základní a mateřské školy Miličín. Zastupitelé se po
diskuzi shodli a jednomyslně v hlasování stvrdili, že ve
funkci bude i na dalších šest let pokračovat paní Mgr.
Marcela Škramlíková z důvodu velké spokojenosti                  
s její prací ve škole. V hlasování došlo nejdříve                       
k rozhodnutí nevyhlašovat konkurz, následovalo
potvrzení pro příštích šest let, a nakonec rozhodnutí
vydat osvědčení. Paní ředitelce přejeme hodně sil               
a elánu do příští práce a děkujeme za dosavadní
kvalitní a profesionální práci pro naši školu.
Starosta města následně informoval o stažení žádosti
o dotaci na opravu povrchů v sokolovně z důvodu
nedostatku bodů v hodnocení žádosti. Minimální
počet bodů byl 75, Miličín dosáhl na 55. Žádost byla
stažena, v hlasování se jeden zastupitel zdržel.
Zastupitelé byli následně informováni o realizované
akci se seniory v hotelu a připravovaném vítání
občánků. 
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Miličín                                                                  zastupitelstvo

V druhé polovině zasedání došlo ke schválení
výpovědi pro společnost BigBoard, kvůli které bude
společnost muset odstranit stávající velkoplošný
billboard na Šibeníku. Schválen byl příspěvek pro SDH
Petrovice na Pochod Kanape ve výši 2500 Kč. Po
projednání bylo jednomyslně schváleno přistoupení  
k připravované dotaci Mikroregionu Voticko na
pořízení světelné informační cedule s odjezdy
autobusů na parkoviště. Šlo by o podobný typ, jako je
dnes na autobusovém nádraží ve Voticích. Výše
dotace je 85 % z evropských prostředků z výzvy č.55 –
Telematika pro veřejnou dopravu (PR). 
Posledním bodem byly odpady a výběrové řízení na
nového provozovatele. Do výběrového řízení se
přihlásila pouze firma Compag Votice, která nabídla
cenu o více než 60 % vyšší než dnes. Došlo k návrhu
zvýšit některé složky poplatku, jako je skládkovné       
z 1100 Kč na 1850 Kč za tunu uloženého odpadu a pak
paušální poplatek za nájezd pro svoz odpadu do
Miličína za 15 000 Kč na jeden svoz. Pro Miličín by
došlo ke zdražení o 400 000 Kč ročně. Zastupitelstvo
si dále vyslechlo doporučení administrátorské firmy,
která navrhla výběrové řízení zrušit a vyhlásit znovu.   
S tímto doporučením se zastupitelé ztotožnili,
jednomyslně neschválili výsledek výběrového řízení       
a pověřili Mikroregion Voticko vyhlásit nové výběrové
řízení. Úplně na konci zasedání proběhla diskuze       
o zřízení Pošty partner. Rozhodnutí v této věci bude
učiněno na některém z příštích zasedání
zastupitelstva města. 

 Jan Vachtl, Václav Karda, Karel Trefil

🟫 DOBROVOLNÝ SVAZEK MIKROREGION VOTICKO SE TRANSFORMOVAL 
VE SPOLEČENSTVÍ OBCÍ
Zástupci obcí Mikroregionu Voticko stvrdili v pátek            
5. dubna svými podpisy transformaci dobrovolného
svazku obcí ve společenství obcí. V případě
Mikroregionu Voticko tak půjde zřejmě o vůbec první
v České republice založené společenství obcí tak, jak
tento statut umožňuje novela zákona o obcích, která
vešla v platnost 1. ledna letošního roku. Meziobecní
spolupráce na Voticku má čtyřiadvacetiletou historii.
V lednu roku 2000 byl založen Mikroregion Džbány,           
v roce 2015 transformovaný na Mikroregion Voticko.
Od nové formy spolupráce v rámci společenství obcí
si patnáctka členských samospráv slibuje nové
možnosti výkonu veřejné správy a nové pobídky
týkající se rozvoje území obce s rozšířenou
působností. „Mikroregion Voticko společné projekty
obcí realizuje dlouhodobě a z různých oblastí.
Spolupráce funguje na úrovni sociálního fondu,
školství, dopravní obslužnosti nebo odpadového
hospodářství. Statut společenství obcí tuto
spolupráci ještě více prohloubí,“ vysvětluje předseda

 Mikroregionu Voticko a starosta Ratměřic Viktor
Liška. Jako příklad lze uvést možnost využít tzv.
létajícího úředníka, tedy společného zaměstnance,
kterého si obce budou půjčovat pro výkon některých
specializovaných činností, se kterými se zvláště
starostové malých obcí nemusejí při své praxi
setkávat tak často. Takovými typickými správními
řízeními jsou například zrušení pobytu nebo úřední
rozhodnutí ve věci územního plánu nebo například
kácení dřevin. V důsledku lze na tohoto zaměstnance
společenství obcí přenášet přenesené působnosti,
které zákon svěřuje všem obecním úřadům (úřadům
tzv. obcí I. stupně). Zavedením tzv. létajícího
úředníka, o němž na Voticku zatím teprve uvažují, by
mělo dojít ke zkvalitnění a urychlení procesu řešené
agendy a také k finančním úsporám. Ministerstvo pro
místní rozvoj chce spolupráci samospráv v rámci
společenství obcí motivovat dotační podporou.

Mikroregion Voticko



🟪HC MILIČÍN, Z. S. - SEZÓNA 2023/2024
Náš hokejový spolek právě završil svou
sezónu 2023/2024. Účastníme se soutěže  
v Sedlčanech a Benešově, nadto také
jezdíme na přátelské zápasy do Sedlčan.
Naše cesta v Sedlčanech za tuto sezónu
čítala celkem 25 zápasů. Na začátku jsme
se utkali ve skupině B, kde jsme v deseti
zápasech střetávali své schopnosti                        
s ostatními týmy. Následně nás čekalo
dalších 12 zápasů ve 3. lize, kdy jsme
celkem 7 zápasů vyhráli  a 5 prohráli. Skvělá
týmová práce nám pomohla dosáhnout              
2. místa. Tento výkon nás posunul do                  
play-off, kde jsme se museli vypořádat                  
s nejlepšími týmy. Ve čtvrtfinále jsme se
postavili Rybníkářům, které jsme porazili
2:0. V semifinále jsme zdolali Medvědy
Sedlčany v dramatickém zápase 3:2. Tímto
jsme si zajistili místo ve finále, kde jsme se
střetli s týmem Olbramovic. I když jsme
nedosáhli na první místo, naše úsilí                         
a oddanost nám přinesly krásné druhé
místo a stříbrný pohár. 
I v Benešovské lize jsme odehráli spoustu
emotivních soubojů. Náš tým absolvoval 25
zápasů v rámci základní skupiny 2. ligy,
přičemž jsme se umístili na ctihodném                  
4. místě. S postupem do play-off jsme
vstoupili do fáze, kdy se rozhodovalo na
dva vítězné duely. 
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společenská rubrika     
🟫 SETKÁNÍ SENIORŮ ZPESTŘILY DĚTI

V neděli 14. dubna 2024 konalo v odpoledních
hodinách setkání seniorů Miličínska.
Sešli se důchodci nejen z Miličína, ale samozřejmě
také z okolních obcí a osad. Pro dopravu na místo
konání byl zajištěný autobus. Letos se nejelo do
Petrovic, ale do hotelu Česká Sibiř, který město
Miličín koupilo.
Seniorům přišly odpoledne zpříjemnit děti z mateřské
a základní školy. Dlouho dopředu se učily nové
básničky a písničky, divákům také zatančily.
Nechyběla ani hra na flétnu a klávesy. Přátelské
posezení doprovázela kapela M. Včeláka, která hrála  
k tanci i poslechu. Někteří si zatancovali, jiní poseděli
a popovídali si se známými. Pro všechny poskytl
městský úřad oblíbené občerstvení – sekanou,
zákusek a kávu.
Setkání seniorů Miličínska se vydařilo a největším
přáním všech je zase se za rok ve zdraví sejít. Dana Dostálová

Setkání seniorů zpestřily děti.

2. MÍSTO V SEDLČANECH



Miličín
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Ve čtvrtfinále jsme čelili soupeři z Bystřice a oba
zápasy jsme zvládli s přehledem, což nám otevřelo
cestu do semifinále. Avšak naše ambice narazily na
tvrdý odpor soupeře z HC Kocouři Hrusice, kde jsme
se museli smířit s prohrou ve dvou vzájemných
zápasech. I přesto jsme neztratili víru a v boji                          
o 3. místo jsme ukázali svou sílu. S protihráči                       
ze Sokolu Bukovany jsme se utkali v napínavém
souboji, který se zvrhl do remízy 4:4 v prvním
střetnutí. Avšak v druhém zápase jsme předvedli
svůj nejlepší výkon a s přesvědčivým vítězstvím 8:1
jsme si zajistili konečné 3. místo.
 
Tato sezóna nám ukázala, že i přes nečekané výzvy
dokážeme vybojovat úspěch a ukázat sílu týmového
ducha na ledě. 
 
Připojte se k našemu týmu a zažijte svět hokeje na
vlastní kůži. Bez ohledu na váš věk či úroveň
dovedností vás zveme do našeho hokejového týmu.
Od začátečníků po zkušené hráče, všichni jsou                     
u nás vítáni!

Hokejisté z HC Miličín, z.s. 

3. MÍSTO V BENEŠOVĚ

Petrovice

Měsíc utekl jako voda. Maškary jsou pryč, velká
divadelní show na sále je pryč a už jsme měli                          
i pomalu třicítky na teploměru. Hezké počasí nám
teď sice odfoukává vítr, kterého už máme po
několika dnech plné zuby, ale co nám neodfoukne,
jsou hezké vzpomínky. Třeba hned na pečení
prasete. Petrovičtí hasiči se dohodli, že by nebylo
špatné se také trochu odměnit. Za co,  ptáte se? No
třeba za desítky a stovky hodin, jež tráví s přípravou
akcí. Píšeme o nich pravidelně. Zábava, ples, divadlo,
maškara a další. A také práce spojené s údržbou,
úklidem a vůbec celým fungováním sboru. Někdo se
účastní více, někdo méně, tak už to chodí. Ale kdo by
nad tím furt dumal… Zkrátka si řekli, upečeme prase!
6/4/24. Dáme si k tomu nějaké pivko a bude nám
fajn. A aby bylo prase jaksepatří, pozvali si mistra
pečeně Honzu Jelínka z Těmic i s jeho proslulým
grilem. A taky partu muzikantů. Sešlo se postupně
asi 50 sousedů a večer se rozhodně vydařil. A je
dobře, že si za svou práci vybrali tuto dobrou 

🟫 JAK ŠEL ŽIVOT V PETROVICÍCH
odměnu.
Už ten večer se rozebíralo, jak proběhne tradiční
pálení čarodějnic. Vždyť už jsou za tři týdny... A také
je potřeba připravit po zimě hasičské cvičiště. Nejen
vysekat, srovnat, naměřit, připravit nářadí. Hlavně
se letos rozhodlo, že se úplně obrátí směr stříkání.   
V minulosti proudem vody padaly nejen plechovky,
ale také drnčely (skoro) dráty elektrického vedení.
Ví čert, proč to tak naši dědové udělali. Asi tu
tenkrát ještě žádné dráty nebyly. No, hotovo. Teď
jsou dráty za zády závodníků. Ukopal se ještě svah,
připravily nádrže a může se začít. 
A už tu je 30/4. Pálení čarodějnic. Je hranice (velká),
je ohniště (malé). Klobásy. Výčep. Zkrátka vše na
svém místě a připravené. Jen přichází rozkaz z míst
nejvyšších. Vatra se z důvodu nebezpečí požáru
nesmí zapálit. Škoda. Všichni se těšili. Teda až na
čarodějnici. Ta se netěšila. Kdo by se těšil na
upálení. Vidíte, a sedí na vrchu hranice ještě teď        
a směje se našim legračním starostem. 



🟫 KDYŽ JE SVATBA FAKT VELKÁ
Jsou svatby malé, veselé, bohaté, velké, jen se svědky, tradiční, originální nebo 
se taky dva už nesvatbujou vůbec, jak to dnes bývá. 
20/04/2024 – mimochodem hezké datum pro numerology – se na vrchu Kalvárie nad Miličínem v malé
kapličce konala svatba velká, bohatá, veselá, originální a tradiční. Všechno najednou. Ženil se Martin Švec           
a bral si svoji Martinu. On ze Sudoměřic, ale již od 18 je náš. Lesák, myslivec, hasič z Petrovic a neúnavný
muzikant. Martina z malé krásné vesnice mezi dvěma kopci, kde se každý zná s každým opravdu dobře.
Řemíčov se jmenuje. 
Tradiční zátah v Řemíčově při odjezdu do Miličína. Martin se vyplatil. Pak strastiplná cesta na Kalvárii. Byla
zima, pršelo, foukalo. Kalvárie dostála svému jménu. Obřad, Martina v krásných jednoduchých šatech, Martin
v mysliveckém. Pak 2x ANO, čestná salva myslivců a cesta zapršenou cestou dolů k autům. Zmrzlí promočení
svatebčané už se těší do Petrovic, do vyhřátého sálu. 
To všechno známe my z vyprávění. Naše role začínala až v Petrovicích, kde Martin prožil pěkné roky a dal se           
i k nám, petrovickým hasičům. I my jsme museli Martina zatáhnout a stáhnout o nějakou kořalku a korunu.           
A tady už začíná naše krátké vyprávění. 
Martin se nejednou vytahoval, že vyleze na každý strom. A také že prý umí řezat motorovkou. A že je v tom
fakt dobrý. Tak než ho pustíme, chtěli jsme to vidět. A přidal se k nám i svatý Florián. Je to patron všech
hasičů a u nás bydlí ve svém římském obleku ve staré hasičárně. Museli jsme ho vzít i v tom jeho starém
obleku, nedal pokoj. Za opasek strčil proudnici na hašení, do ruky kopí a šel. My jsme zatím připravili takovou
malou kládu před dveře sálu. A také klíč od motorovky. Ovšem ten visel v koruně vysokého stromu na návsi,
kam musel Martin vylézt. Tady začaly malé potíže. Bylo takové počasí – vichr a déšť –, že se zkrátka na strom
lézt nedalo. Druhá potíž vznikla se svatým Floriánem. Dostal za úkol vybrat peníze za puštění do sálu. Jenže
když mu Martin dával velké bankovky, Florián se podivil, co mu to dává za papírky, to nezná. Začal umíněně
chtít jen zlato. No jo, jenže Martin, ač není rozhodně žebrota, s sebou moc zlata většinou nenosí. Co teď?
Naštěstí tu byl pan otec Švec, který u sebe zlatou minci měl a Martinovi půjčil, aby se vykoupil. A zlato bylo
opravdovské!! Florián si vzal zlatou minci a dal Martinovi pilu. Martin hbitě kládu říznul. Pilu přitom úplně
otupil…
A konečně se otevřou dveře sálu. Jenže v nich stojí pan starosta Karda z Miličína s paní starostkou
Thomkovou z Řemíčova. Musel přece také popřát a hlavně Martina oficiálně předat do jiného okresu. Musel
paní starostce sdělit, co je Martin zač a dokonalost že nelze očekávat. A také Martině předat knihu
Martinových hříchů! 
A hotovo. Svatebčané se nahrnuli do vyhřátého sálu. Svatý Florián šel na své postavení hlídat, zda           
v Petrovicích nehoří, a my dolů do hasičárny na kafe a pivko. 
Tak ať vám, Martine a Martino, déšť, co padal, přinese štěstí !

Petrovice
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Nikdo se nepopálil, nemáme zprávy o žádné ostudě.
Nikdo si nestěžoval. Mlaskání se ozývalo přes půl
návsi. Jen svatý Florián – patron hasičů – ,jenž má
bydlení ve staré hasičárně, si stěžoval. Ne na
mlaskání, ale že mu nikdo nic nedal. Nu, dostal před
týdnem, jak píšeme jinde. A není moc velký, tak mu
to muselo stačit.

-td-

-td-



Jedné noci navštívila zlodějská banda také obchod
pana Kraupnera, který těsně sousedil s domem
dnešní záložny, kde jsme tehdy bydleli. Byl to
obchod textilem, kůžemi apod.
Zloději pozdě v noci páčili výkladní skříň. Při tom
prasklo velké, výkladní okno. Dělalo to velký hřmot,
ale zloději chtěli budit zdání, že se to něčím baví
chasa a dali se společně do hlasitého smíchu.
Moje sestra, kterou hluk probudil, protože spala
vedle, měla též dojem, že se to něčím baví chasa.
Vstala a vystoupila na okno, chtíc je otevřít, aby se
podívala, kdo a co tam provádí. Ale, jak přistoupila        
k oknu, jeden ze zlodějů, který u tohoto okna
hlídkoval, dal ostatním zlodějům znamení a hned
bylo slyšet dupot prchajících.
Sestra nás všechny vzbudila a tatínek, jak byl
neuvážlivý, vyběhl z domu a rovnou k té výkladní
skříni! Měl štěstí, že nenarazil na některého
opozdilého lupiče – byl by to asi odnesl.
Zloději, kteří byli sestrou vyplašeni, stačili vykrást
jen zboží, vystavené ve výkladní skříni. Z krámu, ač
již do něho měli volný přístup, neměli již čas nic
odnést.
Já jsem se chtěl za zloději pustit se psem, abychom
aspoň věděli, na kterou stranu prchali. Sylva však,
ač jinak hlídač dobrý, nechtěla za žádnou cenu
vyjíti z domu a celá se třásla. Asi ji zloději před
lupem nějak přestrašili.
Na četnické stanici byl v noci jen jeden četník –

Text doslovně přepisuje paní Jana Plačková ze starých stejnojmenných záznamů miličínského
obyvatele Josefa Nováka.
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ostatní skoro všichni hlídkovali po městě, zatím co
uprostřed města, kousek od četnické stanice, jim
zloději řádili.
S tím četníkem jsme pak zjistili, že zloději prchali po
hlavní silnici, směrem k Táboru. Na silnici byly znát
čerstvé otisky kol od povozu.
Kdyby k nám nepronikaly zločinné elementy zvnějšku,
byl by zde klidný život. Místní lidé nebyli sice žádní
andělé, ale krom toho polního, nebo lesního pychu         
/a to ani za krádež nepovažovali/, se žádných
vážnějších přestupků nedopouštěli. Občas nějaké
utrhání na cti, nebo ublížení na těle, to znamená
nějaká ta facka, to bylo všechno.
Ale nebylo tomu tak vždycky. Zdejší občané za
starých časů, bývali také ostří hoši, kteří se na zákon
příliš neohlíželi. Tak například ze starých archivů se
dovídáme, že v době třicetiletých válek, kdy zdejší
panství držel známý don Huerta, zdejší měšťan         
a pekař Krištof prodal barvíři Janovi, též zdejšímu
měšťanu, svoji manželku za 15 kop míšenských. Tento
handl se projednal na rathouzu před purkmistrem         
a byl donem Huertou, jako vrchností, schválen.
Později, po smrti Huertově, kdy zdejší panství držel již
Marradas, byl pekař Krištof z tohoto skutku obžalován
a na hrdle ztrestán.
Od těch dob se však již zdejší občané umoudřili a již
neprodávají svoje ženy, ač by to, možná, některý
ujařmený manžel také rád udělal.
Tedy – opravdové zločiny za mých časů se mezi
zdejšími občany neděly – ty k nám pronikaly         
z vnějšku.

🟫  MĚSTEČKO MÉHO MLÁDÍ

Miličín

-Pokračování příště -

🟫  VOLBY

V roce 2024 se uskuteční v Miličíně celkem dvoje volby.                          
V pátek 7. a v sobotu 8. června to budou volby do Evropského
parlamentu, kam budeme volit 21 europoslanců. Na podzim to
pak budou volby do krajského zastupitelstva. Termín
krajských voleb zatím znám není, ty poslední ale proběhly na
začátku října. 

Jan Vachtl

Své příspěvky můžete zasílat na e-mailovou adresu: zpravodaj@milicin.eu do posledního dne v měsíci.



HARRY POTTER - POJEĎ S NÁMI DO BRADAVIC
Koná se od čtvrtka 2. května  do 1. června
2024 v čase, kdy je otevřený MěÚ, a v pátek
10. května do 17:00.
Pořádá Město Miličín a MKKM.

OKRSKOVÁ SOUTĚŽ V POŽÁRNÍM SPORTU 
Koná se v sobotu 25. května od 11:00 
na fotbalovém hřišti v Mezně
Zve okrsek Miličín a SDH Mezno. 

OKNO MÉ LÁSKY 
Koná se v pátek 17. května od 18:00
v Divadle Broadway.
Odjezd z Petrovic v 15:26, dále z obvyklých
zastávek: Malovice, Záhoří, Podměští,                            
u městského úřadu, škola. Odjezd od MěÚ
Miličín v 15:38.
Více informací na webu města.
Pořádá MKKM.
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Miličín  a okolí                                                                  kultura a akce

VÝSTAVA

HASIČSKÝ SPORT

SOKOL

STŘEDOČESKÝ SLET SOKOLSKÉ ŽUPY
BLANICKÉ

Koná se v sobotu 15. června ve Voticích.
Vystoupí miličínské cvičenky.

PRO CELOU RODINU

MĚSTSKÉ SLAVNOSTI 
A OSLAVA DĚTSKÉHO DNE

Koná se v sobotu 1. června od 13:00               
na náměstí v Miličíně.
Pořádá město Miličín

 Příspěvky zasílejte na e-mailovou adresu zpravodaj@milicin.eu
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